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Referat Studienævn  
 
 
Deltagere 
Alexandra Holsting, Uwe Kjær Nissen, Moritz Schramm, Claudio Cifuentes-Aldunate, Maibrit Poulsen, 
Anna Katrine Aarup, studienævnssekretær Hala A. Wandall og studienævnssekretær Isa Egholm 
Christensen (referent). 
 
Afbud 
Studiesekretær Mette Ranmar, Natasha Sterup, Mathilde Cadovius Rasmussen (studiementor) 
 
1. Godkendelse af dagsorden 25.02.19 
Godkendt med følgende tilføjelser: 

a) Ansøgning fra Andrea Kleene om 1500 kr. til gæsteforelæsning ved Andreas Langer den 26. 
april 2019 i valgfaget ”Sprache und Politik”. 

b) Implementering af ”How to Uni” som studiestartstest. 
 
 
2. Godkendelse af referat 21.01.19 
Referatet blev godkendt.  
 
 
3. Meddelelser 
a) Studienævnsformand 

 a.  Bevilling af midler til fagrådsmøde 4. februar (250kr). 
 
 b. Bevilling af midler til teatertur – to ekstra billetter (500kr), da der er kommet to ekstra 
 studerende til. 
 
 c. Fagrådslokalerne: Moritz har henvendt sig til fakultetet, og status er, at der er planer for 
 nye lokaler, men de er ikke igangsat. Der kommer derfor til at gå et stykke tid, hvor der er 
 midlertidige løsninger. 
 
 d. Åbent hus den 23. februar samt Valg under vejs den 6. februar gik godt. Der var 
 omkring 15 henvendelser i løbet af Åbent hus dagen. 
 
 e. Brobygningshenvendelse fra Svendborg Gymnasium: De vil gerne komme en flok og 
 høre om sprogfagene. Særligt hvad man kan bruge sprogfagene til i et karrieremæssigt 
 perspektiv, men tanken er også, at de kan følge noget relevant undervisning. En sådan 
 dag er under planlægning og forventes afholdt i marts/april. 
 
 f. Temadag for efteruddannelse: Udvide temadagene til at handle om europæiske 
 temaer, så man kan slå sig sammen med eksempelvis Engelsk om 2. Verdenskrig, murens 
 fald osv. Fokus på hvad det har haft at betydning for Europa og ikke kun Tyskland. 
 

 Studienævn for: Tysk og Spansk 
 Dato: 25-02-2019 

 
Tidsrum: 10.15 – 12.00 
Lokale: Romeo 
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 g. Valgfagene: Skal snart indmeldes for E19. To konkrete forslag på bordet: 1. Et helt 
 historisk valgfag omhandlende den tyske efterretningstjenestes historie og 2. et 
 litteraturhistorisk valgfag om biler i Tyskland. 
 

b) De studerende 
 a. Intet nyt. 
 

c) Andre 
 a. Overgang til SAGA v. Isa 
 SharePoint udgår til fordel for det nye system SAGA, som gør det nemmere for 
 studienævnsmedlemmerne, da det samler en studentersag inkl. mailkorrespondance ét sted. 
 Isa får en introduktion i SAGA den 28. februar, og mødes snarest derefter for at gennemgå 
 det med studielederne. Louise fra fakultetet deltager ligeledes i studienævnsmødet den 25. 
 marts fra kl. 10.15-10.45 for at sikre, at studienævnets medlemmer får en korrekt 
 introduktion. Der udsendes en introduktionsmail til studienævnet 5-7 dage før næste møde. 
 
 

4.  Merit- og dispensationsansøgninger 
Lukket punkt (fortroligt referat). 
 
5.  Sager til behandling eksamen 
a) Implementering af ”How to Uni” som studiestartstest 
Studienævnet synes, at det er et godt tiltag og vil rigtig gerne være med i pilottesten. 
 
6.  Sager til behandling studieordninger 
  
7.  Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Aftagerpanel Tysk 

Møde den 13. december 2018, hvor der blev talt om fordelen ved at have studenterrepræsentanter i 
aftagerpanelet. Spansk har også en, og det er de glade for. Anna Katrine tiltræder som fast 
studenterrepræsentant for Tysk. 
Alumnedag: Aftagerpanelets medlemmer arbejder på dette. 
Samarbejde med gymnasier i form af en inspirationsdag for gymnasieelever. Studieleder er ved at 
planlægge en dag med Svendborg Gymnasium. Aftagerpanelet ønsker, at der nedsættes en 
arbejdsgruppe på Tyskuddannelsen til fremtidige brobygningsaktiviteter. Studienævnet vil diskutere, 
hvad en sådan arbejdsgruppe skal lave på næste møde. 

 
8.  Andre sager til behandling  
a) Undervisningsprisen 2019 

De studerende skal indsende et forslag til studienævnet, som indstiller til fakultetet. Deadline for 
indstilling af undervisere til undervisningsprisen er 17. maj, hvorfor studienævnet skal modtage 
indstillingen senest til mødet den 6. maj. De studerende vil gå videre med det. 
 

b) Annum 
Bevillingen for 2019: 20.966. kr. Der er på nuværende tidspunkt bevilliget 6.090 kr. til arrangementer 
fra studienævnets side, og dermed 14.876 kr. tilbage. 
 

c) Diskussionsemne: Fremtidigt samarbejde med andre universiteter (skubbes til næste møde) 
 

d) Godkendelse af årshjul (skubbes til næste møde) 
 

e) Diskussionsemne: Fremtidig behandling af studentersager (skubbes til næste møde) 
 

f) Ansøgning fra Andrea Kleene om 1500 kr. til gæsteforelæsning ved Andreas Langer den 26. april 
2019 i valgfaget ”Sprache und Politik” 
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Godkendes under forudsætning af, at den afholdes så alle er velkomne. 
 
9. Sager til behandling undervisning 
a) Slutevalueringer efteråret 2018 (skubbes til næste møde) 
 
10. Eventuelt 
Intet. 
 
Mødet sluttede kl. 12.05 
 
                     Moritz Schramm                                                       Isa Egholm Christensen    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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